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Medarbejder-Puljen kan sikre bevarelsen af ØK-ånden, som vi f.eks. 
oplevede ved 2023-sommertræffet i Asia House, 27. juli, hvor der her er 
generationers gensynsglæde mellem fra venstre Patrick Lerdrup Olsen og 
seniorerne Jørgen Hinge samt Per Lerdrup Olsen. (Foto: Erik Ljunggren)

ØK Klubbens formål og styrke er som 
bekendt primært at vedligeholde kontakten 
samt fremme samværet mellem ØK-kolleger 
- ofte også deres ægtefæller og familier - ved 
at genopfriske og bevare minderne fra ØK-
tiden. Klubben er også med til at sprede 
kendskabet til ØK´s erhvervs-historiske 
position ved at værne om Kompagniets 
eftermæle.
 
ØK Klubben er levende og aktiv med over 500 
medlemmer 17 år efter, Kompagniets 
generalforsamling 2006, stemte for at afvikle 
virksomheden. Det er helt unikt, og et bevis 
på holdbarheden af den loyalitet og kultur, der 
kendetegner os alle i ØK.

Mange ønsker om bidrag

I arbejdet med ”at holde styr og antal” på 
klubbens medlemmer er der en bred kontakt-
flade med rigtig mange ØK-kollegaer, og det 
er altid en fornøjelse at erfare den særlige 
ØK-ånd, der brænder hos mange medlem-
mer og deres anerkendelse af arbejdet med 
at holde klubben i live.

 
Flere senior-medlemmer har i den sammen-
hæng udtrykt ønske om særligt at støtte ØK 
Klubben økonomisk og sikre den fortsat i 
mange år fremover. På den baggrund har 
bestyrelsen arbejdet med at oprette en særlig 
konto for Medarbejder-Pulje, og som omtalt 
på side 7 i dette blad, har klubben allerede 
modtaget den første donation fra Helge 
Frederiksen.
 
Flere har udvist samme interesse som Helge 
Frederiksen, og al praktisk i den sammen-
hæng kan afklares ved henvendelse til kas-
serer, Erik Bøgh Christensen.                          

● Medarbejder-Puljen, oprettet i juli 2023, har til formål at 
styrke klubbens egenkapital og derved være med til at sikre 
klubbens fortsatte virke i mange år fremover.

● Midlerne i Medarbejder-Puljen består af donationer fra 
klubbens medlemmer, der ønsker at klubbens fortsatte 
eksistens vil være med til at bevare mindet og kendskabet til 
ØK og den vigtige rolle, som ØK’s virke havde for Danmark i 
det 20 århundrede.

● Anvendelse af midlerne fra Medarbejder-Puljen skal ikke 
gå til klubbens normale driftsudgifter, der dækkes gennem 
legattilskud fra ØK’s Almennyttige Fond, medlemskontingent 
samt deltager-gebyr til klubbens arrangementer

● ØK Klubbens bestyrelse administrerer og beslutter an-
vendelsen af midlerne i Medarbejder-Puljen. Bestyrelsen 
afrapporterer til medlemmerne efter behov i ØK Bladet og ved 
klubbens årlige generalforsamling.

Bestyrelsen

Formål og anvendelse af Medarbejder-Puljen:

EBC + ELJ

ØK-åndens
Medarbejder-Pulje
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90 år:

75 år:

65 år:

22.11

Ole Lars Giese

USA

olegiese@yahoo.com

06.12

Per Stangegaard

Makati City, Filipinerne 

per@filtratimber.com

15.12

Niels Erik Olsen

Tisvildeleje

neolsenchina@icloud.com 

10.11

Ole Stangegaard

Virum

ole@stangegaard.eu 

18.12

Ole P. Sørensen

Greve

kunoy@apomail.dk

16.12

Bjarne Uhde Nielsen

Singapore

nielsen@prent.com.sg 

28.10

John Michael Jensen

København

johnmichaeljensen@
yahoo.dk

(Se også portræt side 4-5) 

14.10

Mikael Lund

Charlottenlund

mlu@lundship.dk 

28.10

Steen Ejlskov Lund 
Hansen

Vienna, Østrig

se.hansen@yahoo.com

13.12

Annelise Engell 
Hansen

Kastrup

annelisehansen48@
gmail.com

03.12

Bertil Andersson

Antwerpen, Belgien

bertil.andersson@
telenet.be

65 år:

17.10

Christian Andersen

Tokyo, Japan

christianandersendk@hotmail.com

27.12

Steen Staudal

Stirling, Ontario, Canada

steenstaudal@gmail.com

22.11

Britha Runchel

Gentofte

br@belso.dk

25.11

Mogens Kamstrup

Farum

marvel@post9.tele.dk 

06.10

Sven Riskær

Charlottenlund

sven@riskaer.com 

20.12

Gunnar Andersen

Helsinge

Domaan@hotmail.dk 

30.12

Jørgen Skov

Frederiksberg

skov@
european-network.com

05.10

Peder Andreasen

Allerød

andreasen@blovstroed.dk 

85 år: 80 år:

70 år:

55 år:

Erik Friis Mondorf, Tokyo. Ansat i ØK Japan 
1996-1998 som salgsingeniør for Kompagniets 
Micro Matic forretning. I godt samarbejde med 
Niels Horn, Torben Søderberg, Christian 
Andersen og øvrige involverede, opnåede Micro 
Matic en markedsandel på 95%, ganske usæd-
vanligt for et udenlandsk firma i det marked. Efter 
ØK kom Erik til Accenture (Arthur Andersen/ 

Andersen Consulting) og arbejdede med pro-
jekter i Danmark, Belgien, Israel og Sverige. 
Derefter ansat i Danmarks Eksportråd ved den 
danske ambassade i Tokyo og det førte til ansæt-
telse i en teknologivirksomhed, der senere blev 
opkøbt af Canon. Erik arbejder i dag stadig med 
sikkerhed og videoovervågning indenfor Canon 
Gruppen.

Irene Sjølin, Nykøbing F. Uddannet fra Svend-
borg Navigationsskole. Sejlede 1971-1975 med 
ØK som radiotelegrafist. Først med m/s Samoa til 
Indien og Pakistan, syd om Afrika. ”Det er en 
rejse, jeg aldrig glemmer – alt var fremmedartet 
og spændende” Derefter tilbage på Svendborg 
Navigationsskole en kort periode for at tage 1. 
klasse certifikat som telegrafist. Efter eksamen 

tilbage på m/s Songkhla, m/s Boma og m/s 
Boribana hvorfra afmønstring, 1975 og gik i land. 
Uddannede sig derefter som revisor og havde 
egen revisionsforretning med et antal ansatte i 25 
år. Solgte virksomheden i 2015 for at gå på 
pension, men besluttede i stedet at fortsætte med 
revisoropgaver i eget lille enmandsfirma. 

Bo Grabowski, Valby. Kom til ØK Malaysia,1992, 
som AIESEC trainee fra Århus Universitet. Efter 
et år i Malaysia sekunderet til EAC (M)'s afdeling i 
Holland, der solgte tropiske frugter. I 1995 
forflyttet til Indonesien i forbindelse med eta-
blering af EAC Consumer Products distribution 
indtil afviklingen i 1998.  Efter ØK kom Bo først til 
til Mærsk Logistics, derefter Li & Fung, begge i 

Kina. 2004 tilbage til Malaysia ansat i Schweiz-
iske DKSH, der havde købt store dele af ØK's 
Consumer Products Distribution. 2010–2012 
ansat i amerikanske HAVI ansvarlig for Sydøst-
asien, baseret i Singapore. Fra 2012 ansat hos 
danske ECCO i Thailand og Polen. Bo vendte 
tilbage til Danmark, januar 2023.

Ivar L. Skytt, Hellerup. 1967 elev i Import-
afdelingen. Udsendt 1969 til Thailand tilknyttet 
Kompagniets savmølle i Bangkok. Forflyttet 1971 
til Philippinerne og som led i den videre uddan-
nelse, udstationeret på flere forskellige krydsfiner 
fabrikker rundt om i Philippinerne. Derefter flyttet 
til Malaysia tilknyttet ”Jenka Triangle” projektet – 
et samarbejde med den Malaysiske regering. 
Efterfølgende tilbage til Manila tilknyttet ØK-
virksomheden Luzon Mahogany Corporation der 
var specialiseret i at købe og eksportere primært 

hårdt træ til Europa. Ivar forlod ØK 1974 med 
henblik på at tage tilbage til Danmark for at for at 
læse videre på universitetet. Et tilbud fra Dalhoff 
Larsen & Horneman ændrede dog disse planer, 
og ansættelsen i DLH ledte til en karriere der 
1974-1991, og han endte som medlem af kon-
cernledelsen. 1991 startede Ivar virksomheden 
Timber Team International A/S, som han stadig er 
tilknyttet. Nyder i dag tilværelsen som halv-
pensionist

Per Holten-Andersen, Frederiksberg, er født i 
Singapore og søn af ØK-direktør, C. F. Holten-
Andersen, der var ansat i Kompagniet 1926-
1973. Per er uddannet forstkandidat fra Landbo-
højskolen i København,1979, men blev ikke 
fristet til at følge i fodsporet af de forstkandidater, 
der tog ansættelse i ØK´s skove og træfor-
retninger rundt om i verden.  Per læste videre og 

tog HD i finansiering fra Handelshøjskolen og 
færdiggjorde sin ph.d. i 1990. Hans efterfølgende 
erhvervskarriere inkluderer rektor på Landbo-
højskolen, dekan på Københavns Universitet og 
rektor på Copenhagen Business School, hvor 
han stoppede som rektor, 2019, og nu nyder sit 
velfortjente otium. 

Nye medlemmer – Hjerteligt velkommen i klubben
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Nye medlemmer – Hjerteligt velkommen i klubben
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Fødselsdags-portræt: John Michael Jensen, 65 år, lørdag 28. oktober 2023

John var ikke ansat i ØK – men han tog så
meget med sig fra alle dem af os, han mødte

ØK Bladet bringer som bekendt ofte 
med glæde beretninger om, ”det tog 
de med sig fra ØK”. Det er også 
tilfældet i dagens fødselsdagsportræt 
af snart 65-årige, John Michael 
Jensen. Han har godt nok aldrig været 
ansat i ØK men fulgt en meget spæn-
dende, international topkarriere i 
Danske Bank ofte i tæt selskab og 
samarbejde med ØK-kolleger. Og han 
er medlem af ØK Klubben. 

John har også været en tæt formidler 
af kontakt mellem ØK Klubben og 
Danske Bank især efter at banken 
flyttede ind i det navnkundige tidligere 
ØK-hovedsæde i Holbergsgade. Det 
er blevet til formidling af adskillige 
klubbesøg såvel i større som mindre 
sammenhæng. 

Bankens ØK-hus i Holbergsgade

John beretter:- Efter nogle år med stor 
vækst for privatebanking og regionale 
erhvervskunder, besluttede Danske 
Bank sig for at leje sig ind i ØK Huset i 
Holbergsgade, dengang ejet af 
Michael Goldschmidt. Huset var ind-
vendigt stærkt skæmmet af mange 
plasticvægge, som opdelte huset i 
mindre kontorlandskaber. Træpanel-
erne i hjørnekontoret var taget ned og 
opmagasineret på Kronborg. Jeg tog 
mine tætte ØK-bekendte, Lars Boe og 
Carsten Dencker Nielsen samt 
bankens ansvarlige arkitekt med på 
uofficiel besigtigelse af huset. Og vi fik 
mange gode råd og tips om, hvad vi 
burde leve op til fra ØK ånden – meget 
af det satte vi i værk. 

Det stod tidligt klart for Danske Bank, 
at dette hus ville blive et helt unikt sted 
for både de ansatte og de mange 
kunder. Vi kaldte officielt huset for “ØK 

Huset” og atriumgården for “ØK Går-
den”. Carsten Dencker og flere ØK-
folk, kom meget hyppigt forbi, og 
Danske Bank's medarbejdere lærte 
hurtigt også de mange ØK-relationer 
at kende. Huset blev et stærkt brand 
for Danske Bank's ansatte og kunder. 

Ofte besøg af ØK-kolleger

Der blev efter renoveringen afholdt 
flere rundvisninger for ØK ansatte og 
et uforglemmeligt “seminar”, hvor 
bankens specialister på arveplan-
lægning gennemgik, hvorledes man 
optimerer sin tredje alder og næste 
generationer. Aldrig før, hed det sig, 
var de blevet testet så meget i 
udenlandske arveregler som den 
aften. Som altid til ØK klubbens 
aftener, var der mange sjove vandre-
historier og høj stemning. 

Vi Danske Bank ansatte følte os som 
gæster, når ØK Klubbens mange del-
tagere var på besøg i deres gamle 
hovedsæde. Jeres sammenhold og 
fortsatte mange aktiviteter vidner om 
en helt unik kultur.  

Samme ØK-udlængsel 

John Michael Jensen fortsætter: - Det 
er en stor ære for mig med et 
fødselsdags-portræt i ØK Bladet, som 
jeg læser med stor interesse. Jeg var 

jo aldrig ansat i ØK, men havde helt 
den samme udlængsel som alle jer i 
ØK. Jeg voksede op i et arbejderhjem 
i Esbjerg og havde fritidsjob i fiske-
industrien. 

Jeg havde hverken interesse i at blive 
fisker eller håndværker. Og der var 
ikke midler til at læse videre. Jeg 
kendte desværre ikke til ØK på det 
tidspunkt, men havde hørt, at man 
som elev udlært i Danske Bank 
efterfølgende kom til København. Jeg 
søgte derfor som elev i Danske Bank, 
1976, og kom to år senere til Køben-
havn som assistent, 19 år. Da jeg var 
den eneste, der kunne tale tysk, fik jeg 
job i arbitrage, hvor der blev handlet 
engros valuta med andre banker og 
bankens større kunder. Alt foregik 
telefonisk eller via mæglere med 
banker i hele verden. Og stor rejse-
aktivitet. Det var som et narkotika, at 
være del af denne aktivitet, hvor man 
talte med andre dealere i hele verden 
og blev en del af en meget stærk 
subkultur. 

NU kom ØK ind i mit liv

To år senere, i 1980, blev jeg udsendt 
til Danske Bank i Luxembourg, som 
leder af en handels afdeling. 1982 
etablerer Danske Bank en filial i 
Singapore for at være tilstede for vore 

nordiske kunder og etablere en han-
dels afdeling. Jeg blev tilbudt at være 
med i starten af denne nye bank. Det 
siger jeg selvfølgelig ja til, og NU 
møder jeg så meget hurtigt ”ØK 
ungkarlene” derude og alle de andre 
unge udsendte for Jebsen og Jessen 
m.fl.
Vi var hinandens familier og stort set 
sammen hver aften og alle week-
ender. Det var vandski fra Pongol eller 
dykke på Pulau Rawa hver weekend 
og Bugis Street om natten. Vi havde 
endda nummeret til den offentlige 
telefon i Bugis Street og kunne booke 
bord kl 01 om natten til “12 hul i 
hovedet”. Det var en fantastisk oplev-
else at være sammen med alle de 
andre unge udsendte. Et liv med 
venskaber og oplevelser. Specielt 
ØK- og Jebsen og Jessen vennerne 
imponerede mig meget. Oplevelserne 
med  alle jer ØK ansatte, og jeres 
meget stærke, globale netværk, var 
enormt fascinerende. Selvom vi fik 
nye poster i andre lande undervejs, er 
det de fire år i Singapore, 1982-86, 
der har gjort størst indtryk på mig. Og 
vi ses fortsat og følger fortsat 
hinanden. 

Min chef i Singapore, Peter Straarup, 
skulle i 1986 starte en ny filial af 
Danske Bank, i New York og spurgte, 
om jeg ville tage med. Det blev et 
hurtigt og stort JA. Vi nåede sammen 
knap to år i New York, inden Peter blev 
kaldt hjem til direktionen efter sine 
meget succesfulde år i Singapore og 
starten på New York filialen. Jeg tog 
med hjem og fik ledelsesansvar for at 
vækste bankens handelsfunktion 
indtil 2000, hvor jeg tog tilbage til New 
York som chef for Nord- og Syd-
Amerika. 2004 skulle min danske 
kæreste og jeg have vores datter 
Olivia, og besluttede os for at rejse 
tilbage til København. Her fik jeg 
ansvaret for Finanscenter Køben-
havn med Private Banking og Invest-
erings Rådgivning for såvel fonde 
som bankens mest velhavende 
kunder. 

Nyrup skældte mig ud 

John kan ikke undlade at dvæle ved 
en særlig politisk oplevelse for ham 
som chef for Danske Bank's handels-
aktiviteter. John blev udskældt med 
navns nævnelse af daværende stats-

minister Poul Nyrop Rasmussen fra 
Folketingets talerstol for “magt-
misbrug” i forbindelse med vores 
forslag til såkaldte skatkammer-
beviser. Nyrup havde misforstået 
baggrunden og intentionen. Vi havde 
faktisk skabt en risikofri metode til at 
hjælpe likviditets plagede banker. Det 
blev da også stemt igennem i 
Folketinget nogle uger senere. 

John forlod Danske Bank 2013 og har 
herefter virket som konsulent for flere 
fondsmæglere, danske og udenland-
ske banker inkl. indenfor private 
banking og investeringer. Han bruger 
også meget tid i mit sommerhus på 
Fanø, og de seneste år også aktiv i 
den københavnske lokalpolitik først 
for Venstre, nu i bestyrelsen for 
Liberal Alliance, København.

    ELJ

John Michael Jensen følger ØK 
Klubben og Asia House tæt. Han bor 
nemlig på Indiakaj lige overfor Asia 
House, og kan jævnligt fryde sig over 
husets aktivitet her fra sin altan. Som 
medlem af ØK Klubben deltager han 
også gerne i klubbens arrangementer. 
John understreger, at det betyder 
meget for ham, at have mødt og lært så 
meget af ØK værdierne og det unikke 
sammenhold. (Foto: Erik Ljunggren) 

Ud over de mange ØK-minder fra karrieren, har særligt 
en dag fortsat en stor plads for John: 11. september, 
2001 – dagen for flyterror angrebet på World Trade 
Center. John var ansat hos Danske Bank på 
Manhattan i New York:  - Det var en helt uvirkelig 
tragedie og fortsat umuligt at forstå eller acceptere. I 
Danske Banks bygning, Midttown så alt dog 
forholdsvis normalt ud bortset fra røgen, de mange 
opslag om savnede samt evige bombetrusler og 
evakueringer af vores bygning. 

Danske Bank havde et back-up kontor i det tårn, som 
blev ramt af det første fly. Vores IT ansvarlige var 
tilstede på 73. etage, og i flere timer hørte vi ikke fra 
ham. Al telekommunikation i området var nede, da 
telemasterne stod ovenpå de to tårne. Heldigvis var 
han i god form og kom ud i tide via et trappetårn, inden 
bygningen faldt sammen. Alle os, som arbejdede på 
Manhattan mistede venner, bekendte, kolleger eller 
familie som arbejdede i tårnene. 

11.9.01: - Jeg var tæt på  
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Maria´s fortjente æres-hæder

Især én gæst fik berettiget opmærksom-
hed ved klubbens sommertræf, 27. juli, i 
Asia House: Maria O. M. Jensen:

Som omtalt i bladet efter klubbens 
generalforsamling, 20. april, havde 
bestyrelsen besluttet at Maria skulle 
hædres som æresmedlem, men det 
satte Marias pludselige sygdom på 
samme dag en stopper for. Siden har 
hun kæmpet for at finde sit gamle jeg 
igen. Heldigvis kunne hun med sin 
sædvanlige, italienske kampgejst 

melde sin deltagelse i sommertræffet, 
27. juli, og her fik formand, Andy Vels 
Jensen, så lejlighed til at overrække 
Maria æres-diplomet, som meget ram-
mende tilkendegiver i teksten: Maria du 
er en ØK-kollega af ære!

Maria har deltaget aktivt i ØK Klubben 
mange år først med sporten og de 
seneste år som meget aktiv formand for 
bestyrelsens aktivitetsudvalg.

ELJ
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Fødselsdags-portræt: John Michael Jensen, 65 år, lørdag 28. oktober 2023
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Frokost i Dragør og Cotswold

ØK Bladet juni 2023 fortalte om 125 
klubmedlemmer, der 2019–2023 har 
støttet klubbens drift ved at indbetale 
kontingent på livstid forud - i alt over 
kr. 400.000 (!). 

Livstidsmedlem nr. 120, Jørgen 
Hinge, formulerede i bladet sin bag-
grund klart: - Det er nu ikke kun for det 
praktiske i at huske indbetaling af det 
årlige medlemskontingent, men også 
for at kvittere med tillid til, at ØK 
Klubben fortsat kan drives i bevarel-
sen af ØK-ånden, vi alle holder så 
meget af.

Helges 12 års ØK-ballast

Helge Frederiksen har - som mange 
andre medlemmer – understreget, at 
hans 12 ØK-år, 1954-1966, med 
udstationering i Ghana og Nigeria, 
gav ham en uvurderlig ballast i sit 
efterfølgende forretningsliv. Det 
tænker han med taknemlighed tilbage 
på, men stadig også med en vis 
portion vemod og vrede over, at stolte 
verdens-omspændende ØK ikke 
eksisterer mere. 
Helge fortsætter: - Det var et så 
inspirerende og spændende kapital af 
mit liv, at det virkelig gør ondt, når 
danskere i dag slet ikke aner, hvad ØK 
var for en virksomhed blandt toppen 
af Skandinaviens største selskaber.  
Jeg håber derfor, at de mange gode 
ØK-kollegaer fortsat vil sørge for at 
ØK-fanen bliver holdt højt – blandt 
andet via bidrag til ØK-Klubben – og 
derigennem promovere ØK's vel-
fortjente omdømme. Tak til de frivillige 
ØK-ildsjæle i klubbens bestyrelse, der 
holder sammen på os medlemmer 

med gode aktiviteter. Og ikke mindst 
ØK-bladet, der hver gang, det udkom-
mer, er dagens spændende læsning 
om den gode og stolte tid i Det 
Østasiatiske Kompagni.

Tak for ØK-tiden

Med afsender-teksten: ”Tak for ØK-
tiden og det kammeratskab, der fulgte 
med” har Helge registreret sig som 
den første donor til Medarbejder-
Puljen (se forsiden) og håber at det, 
sammen med donationer fra andre 
medlemmer, kan være med til at sikre, 
ØK Klubbens drift og virke fortsætter 
på nuværende aktivitetsniveau man-
ge år endnu.

Helge, der fejrede 90-års fødselsdag 
5. august i år, er ØK årgang 1954 med 
udstationeringer i Ghana og Nigeria. 

Han sagde sin stilling op i ØK, 1966, 
fordi hans datter ikke kunne klare 
klimaet i Nigeria, og direktionen i 
København ikke levede op til et ellers 
afgivet løfte om forflyttelse til et land 
med ikke-tropiske klima. En af Helges 
mange bedrifter i ØK-tiden var sikring 
af Toyota agenturet for R.T. Briscoe i 
Nigeria i 1964 som omtalt i ØK Bladet, 
september 2020
 

Helge Frederiksen – første donor til ØK Klubbens Medarbejder-Pulje.

Helge Frederiksen:
- Det er imponerende
hvordan ØK Klubben 
holder ØK ånden i live
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ØK-åndens

Medarbejder-Pulje

Her er vi i Dragør. Fra venstre er det Martin Grome, Steen 
Clausen, Henrik Flensborg, Gert Steen Rasmussen, Steen 
Chr. Pedersen og Ulrik Fischer. 

Her er i vi i idylliske Cotswold i England, hvor ØK-
kolleger også mødtes: Jens Peder Brændesholm, 
Eigil Schytte, Mogens Slot Knudsen, Carl Edward 
Ejby Hansen, Marc Beck og Leif Dalby Jensen.

Kollega-hygge i
Cotswold og Dragør 
ØK Bladet modtager med glæde 
beretninger om kollega-hygge – som 
jo også er en af grundstenene for ØK-
ånden. I denne omgang skal vi til 
Cotswold i England og Dragør.

Sydafrika og Dragør

Fra frokosten i Dragør beretter en af 
deltagerne, Henrik Flensborg: - I 
anledning af besøg af Ulrik Fischer fra 
Johannesburg. inviterede Martin 
Grome, 26.maj, flere gamle ØK-
kolleger fra Sydafrika til en hyggelig 
frokost i sit dejlige hjem i Dragør. Vi 
har alle været udsendt til Sydafrika på 
vores første "expat"-tur med Georg 
Thygesen som filialbestyrer. Der blev 

udvekslet masser af historier, nogle 
sjove, nogle dramatiske, nogle triste, 
men de beskrev en dejlig tid for os 
unge ØK fyre, med stor appetit på livet 
og oplevelser.

Flere dage i England

Eigil Schytte beretter: - 3.-7. juli 
mødtes kursistholdet, Dream Team 
1975, i idylliske Cotswold i England.  
Holdet havde sit oprindelige udgangs-
punkt i, at 11 ØK-kursister udsendt i 
1975 mødtes til kursus fra nær og 
fjern, 2007, i Ebeltoft. Vi talte om 
mulige efterfølgende sammenkom-
ster såvel ude som i Danmark, og det 
har vi holdt i hævd. Vi stemte om 

forslagene til de længere rejser, og 
siden har Dream Team 1975 mødtes 
jævnligt omkring et ØK-tema. 2009 
var det i Thailand, 2011 ØK's hoved-
sæde i København, 2013 i Vancouver, 
2015 Fibertex i Aalborg, 2017 i 
Brasilien og 2019 i Nakskov. Herefter 
blev vi jo som bekendt alle ramt af 
corona-pause, men heldigvis kunne 
nogle af os være med som omtalt i år. 
Ved hver samling drøfter vi næste 
mål, og det gennemføres så måske 
allerede næste år.

ELJ

26. juli afviklede APM Alumne Klub sin 36. sommergolf i Hornbæk Golfklub 
med deltagelse af 47 - blandt dem også ØK´s, Erik Bøgh Christensen. 
Forklaringen på, at han deltog er, at efter han forlod ØK,1997, blev han CEO 
for Modern Terminals i Hong Kong.  Mærsk ejede på det tidspunkt 16% af 
virksomheden. Der blev spillet i tre rækker med en flot pokal til vinderne. Erik 
Bøgh vandt APM ”The Legend Pokal” med 34 point foran Henrik Sort, 33 point. 
På fotoet her præsenterer Erik dagens gevinster – og som vi også skriver i 
dette blad, side 12-13: ØK´erne er bare gode til golf – også. 

Erik Bøgh vandt A. P. Møller golf EBC + ELJ.

ELJ
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ELJ

26. juli afviklede APM Alumne Klub sin 36. sommergolf i Hornbæk Golfklub 
med deltagelse af 47 - blandt dem også ØK´s, Erik Bøgh Christensen. 
Forklaringen på, at han deltog er, at efter han forlod ØK,1997, blev han CEO 
for Modern Terminals i Hong Kong.  Mærsk ejede på det tidspunkt 16% af 
virksomheden. Der blev spillet i tre rækker med en flot pokal til vinderne. Erik 
Bøgh vandt APM ”The Legend Pokal” med 34 point foran Henrik Sort, 33 point. 
På fotoet her præsenterer Erik dagens gevinster – og som vi også skriver i 
dette blad, side 12-13: ØK´erne er bare gode til golf – også. 

Erik Bøgh vandt A. P. Møller golf EBC + ELJ.

ELJ
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Jeg blev ærligt talt irriteret, da jeg dengang modtog
det ekstraordinære ØK-udbytte – hvorfor sagde vi ikke fra?

Spændvidden i ovennævnte citater er 
bred, men også inspiration til reaktion 
fra medlem af ØK Klubben, advokat 
Hans Henrik Fischer, Sønderborg. 
Hans Henrik har siden 2009 drevet 
selvstændigt advokatfirma efter sin tid 
i ØK til 1995, derefter Telia og Dan-
foss.  

Hans Henrik Fischer: - Jeg savner en 
reflektion på de emner om ØK-
skæbnen, som Henrik Rasmussen i 
sin bog og man i øvrigt ofte løbende 
berører  i ØK Bladet, herunder hvorfor 
den menige medarbejder ikke sagde 
fra, selvom vi alle vidste at den var gal 
– og her kan jeg også gribe i egen 
barm. 

Kritik forbundet med afsked

Men i ØK var der ikke en proces, der 
tillod kritik til og af koncerndirek-
tionen. Det var jo forbundet med en 
fatal karriere beslutning at kritisere 
ledelsen. Efterfølgende i min videre 
karriere i f.eks. Danfoss, kunne vi jo 
lidt kækt sige, at en ordre fra ledelsen 
var et led i debatten – heri ligger det 
sunde princip, at der skal være 
enighed om aktiviteter, før de kan 
implementeres.

Henrik Rasmussen har nogle meget 
centrale pointer om ØK´s ledelse i 
Sparsø-tiden og alt det, der fulgte 
efter ham frem til den position, vi 
kender i dag. 

Efter ØK var jeg med til at starte Telia 

op i Danmark, fortsætter Hans Henrik, 
derefter blev jeg ansat i Danfoss med 
ansvar for køb og salg af virksom-
heder (M&A), juridisk afdeling, patent 
og varemærker samt for koncern-
strategiudvikling og -proces. Jeg 
fratrådte Danfoss 2009, og jeg har 
siden drevet advokat- og projekt-
udviklingsvirksomhed i Sønderborg. 

Når jeg sammenligner ØK´s ledelse 
med den ledelse, jeg var en del af, 
som koncern vicedirektør i Danfoss, 
ser jeg med tydelighed, at Danfoss 
ledelsesmæssigt fulgte de principper, 
Henrik Rasmussen skoser ØK for ikke 
at følge. Da jeg i 1996 startede i 
Danfoss havde virksomheden en 
omsætning på ca. 5 mia. kr., da jeg 
stoppede var omsætningen ca. 24 
mia. kr. og nu ca. 60 mia. kr. 

Lignende ØK-rejse?

ØK kunne have taget en tilsvarende 
rejse. Særligt skulle ØK have undladt 
at udbetale et ekstraordinært udbytte, 
da nutrition blev solgt. Med denne 
kapital i spil kunne ØK have været et 
helt andet sted i dag – og jeg blev 
ærligt talt i sin tid irriteret over at få det 
ekstraordinære udbytte udbetalt.

I min tid i Danfoss var Jørgen Mads 
Clausen administrerende direktør, og 
direktionen tog ingen væsentlige 
beslutninger med mindre de invol-

verede divisionsdirektører var enige 
med koncernledelsen. Det sikrede, 
hele organisationen var operativt bag 
en beslutning, hvilket er forudsætning 
for, at væsentlige beslutninger kan 
gennemføres.

Værdi kom ikke i spil

I mit udkast til en ny strategi for ØK på 
hjemmesiden www.eacclub.dk har 
jeg defineret et kompetenceforret-
nings system. Et tilsvarende system 
fik vi indført i Danfoss via processen 
for koncernstrategi. Udrulningen af 
dette system har siden 2004 været en 
meget betydelig værdiskaber for 
Danfoss, og det sikrede, at koncern- 
og divisions-strategierne blev opera-
tivt forankret og implementeret. 
Et lignende værdiskabende forret-
ningssystem blev desværre aldrig 
implementeret i ØK – men det kan 
virkeliggøres og udvikles i et nyt ØK. 
Med fokus på at være den bedste ejer 
af de virksomheder, der opkøbes, ved 
at implementere systemet i disse 
virksomheder.

Hans Henrik Fischer – har et bud på 
strategi, der kunne bringe ØK tilbage 
på erhvervslivets verdens-scene. Se 
hele hans oplæg på hjemmesiden: 
www.eacclub.dk 

ØK Bladet
            marts 2023: 

”Ville H.N. Andersens stra-
tegi vinde gehør i dag i f.eks. DR´s 

Løvens hule”?
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Se www.eacclub.dk
Hans Henrik Fischers fulde oplæg 

som en ny EAC-strategi kunne være: 

People - Plan - Process - Performance 

Henrik
             Rasmussen i 

”Solen gik ned over ØK”: 
Frasalg med strategiske fejl og 

ødelæggelse af ØK´s værdier 1993-
2020 andrager 10-15 mia. kr. En 
tragedie i dansk erhvervshistorie.

Bjørn og Fanny Olesen

Ny Asien-odyssé fra Fanny og Bjørn

ØK Bladet og ØK Klubben har 
gennem de seneste år fulgt Fanny og 
Bjørn Olesens afdækning af naturens 
vidundere. Som bekendt har Bjørn 
efter sin lange karriere i ØK bragt sit 
foto-talent i spil sammen med fru 
Fanny. Deres seneste bud er netop 
udkommet, og de sætter her fokus på 
ikke mindre end 27 naturparker i 14 
asiatiske lande.  

Største bjerge og regnskove

Bjørn kommenterer: - Asien er det 
største af jordens kontinenter. Det 
strækker sig fra syd for ækvator til 
nord for polarcirklen. Det er et 
kontinent for de højeste bjerge, de 
varmeste ørkener og ældste regn-
skove. Asien er et perfekt udgangs-
punkt for at udforske den naturlige 
verden. Selv med mere end 300 sider 
i denne bog har det været en massiv 
udfordring at yde retfærdighed til den 
biologiske mangfoldighed i Asien.

Inspiration til beskyttelse

Det var aldrig meningen, at denne 
rejse skulle være udtømmende, men 
snarere at inspirere folk til at besøge 
mange af de vidunderlige natursteder 
i Asien. Naturområderne udvalgt i 

bogen, har alle unikke attraktioner og 
dyrearter.

Vi har bestræbt os på at dække Asien 
ved at vælge favoritter fra vores egne 
mindeværdige rejser, der går tilbage i 
mere end 20 år. Et vigtigt formål er at 
tilskynde ansvarlig økoturisme og 
samtidig støtte det lokale samfund. 
Mange naturområder eksisterer i dag 
kun på grund af en bemærkelses-
værdig indsats fra lokale, internatio-
nale naturbeskyttelse som BirdLife 
International.

Håb og optimisme

Det er vigtigt at disse succes-historier 
i Asien bliver kendt, da de giver folk 
håb og optimisme til at gøre mere for 
at beskytte vores fælles naturarv. 
Desuden er det usandsynligt, at folk 
ønsker at beskytte noget, de aldrig 
har hørt om eller haft en forbindelse 
med. Vi føler helt klart, at en frem-
stilling også af succeshistorier kan 
yde en mere virkningsfuldt bidrag til 
bevarelse af natur og dyreliv i Asien.

Fanny og Bjørn har udgivet 'Asia's 
Greatest Wildlife Sanctuaries' for at 
rejse midler til støtte for BirdLife 

Internationals naturbeskyttelses-
arbejde i Asien. Bjørn: - Vi har 
bidraget med vores tid og ressourcer 
på et ”pro bono” grundlag for produk-
tion, forskning og rejser. 

Dette fantastiske motiv med Fanny og Bjørn på deres seneste rejse til Namibia i Afrika kendetegner til fulde deres sans for at 
finde verdens natur-højdepunkter. 

Nu har de samlet deres asiatiske bud i deres seneste værk med denne flotte forside, 
Asia's Greatest Wildlife Sanctuaries, som en fotografisk odyssé gennem 27 
naturparker i 14 Asiatiske lande. 

Fanny og Bjørns nye værk
kan erhverves via alle større 

publikationsformidlere f.eks. Amazon.
Kan også købes hos Naturbutikken.dk

(Dansk Ornitologisk Forening, 
Vesterbrogade 128, København)

ELJ
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ØK´s navnkundige Bangkok-bygning bliver luksushotel

Fuldender ØK-odbredden:
                         Oriental Hotel-Asiatique

Redaktørens á propos om klubbens liv 

Erik Ljunggren
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Nu er der endelig afgørende nyt om 
renovering af ØK Bangkoks ikoniske 
og navnkundige hovedsæde ved 
Chao Phraya-floden. Ofte har vi her i 
ØK Bladet fortalt om, at der blev 
arbejdet på renovering og dermed 
bevarelse af bygningen – men først 
nu er der angivelig aktivitet med det 
ifølge chefredaktør for magasinet, 
ScandAsia, Gregers Møller samt 
andre kilder til ØK Bladet i øvrigt. 

Gregers Møller beretter i ScandAsia, 
juni, bl.a.: - Det tidligere hovedkvarter 
for ØK, bygget i 1884 af H. N. Ander-
sen på bredden af Chao Phraya-
floden, er endelig ved at være under 
renovering. Asset World Corp Public 
Company Limited (AWC) samar-
bejder med Nobu Hospitality om at 
omdanne det historiske vartegn til 
Thailands første Nobu-hotel, The 
Plaza Athenee Nobu Hotel and Spa 
Bangkok. Projektet sigter mod at 
blande bygningens historiske arv med 
den moderne elegance og luksus, der 
er forbundet med Nobu-brand´et. 

Beundret gennem generationer

Med den venetiansk inspirerede 
arkitektur og strategiske beliggenhed 
langs Chao Phraya-floden er ØK-
bygningen blevet beundret af genera-
tioner af både lokale og besøgende 
for sin betydning og som et vidnes-
byrd om vigtigheden af ØK's forret-
nings- og kultur-imperium. AWC's 
udvikling og tilgang i renoveringen til 
luksus hotel fokuserer på at bevare 
bygningens arkitektoniske integritet 
og samtidig inkorporeres det ikoniske 
Nobu-design, fortsætter Gregers 
Møller.

AWC er forpligtet til omhyggelig 
restaurering og opmærksomhed på 
detaljer, hvilket sikrer, at hotellet 
problemfrit kombinerer den historiske 
charme i ØK--bygningen med den 
sofistikerede atmosfære. AWC´s 
administrerende direktør er Wallapa 
Traisora, datter af Kuhn Charoen 
Sirivadhanabhakdi, der købte byg-
ningen fra ØK for snart ti år siden. 

Wallapa Traisorat, forklarer: - AWC er 
glade for at udvide vores samarbejde 
med Nobu Hospitality, da det mar-
kerer endnu en vigtig milepæl for 
vores partnerskab. Det vil tilbyde den 
ultra-luksuriøse oplevelse af Plaza 
Athenee-mærket og den moderne 

luksus med minimal japansk tradition 
fra Nobu, verdens mest berømte livs-
stilsmærke.

ØK-linjen langs floden

ØK Bladet har i flere omgange fulgt 
planerne for huset, som nu angiveligt 
har fundet sin endelige form. Vi har 
derfor valgt at illustrere denne artikel 
også med motiv fra det for længst 
renoverede ØK-område lidt længere 
nede ad flodbredden, ASIATIQUE. 
Foruden restauranter, gallerier, musik 
og meget andet ligger en tro kopi af H. 
N. Andersens navnkundige, Thon 
Kramon, til kaj, Som det fremgår, er 
det især et fantastisk syn, når mørket 
har sænket sig.

Med den igangværende renovering af 
bygningen er der skabt en fantastisk 
flodbred baseret på ØK-nostalgi: 
Orientel Hotel – ØK bygningen – 
Asiatique.

Bæredygtig værdi

Ejendommens historie og arv vil spille 
en vigtig rolle i udviklingen af hotellet, 
da AWC og Nobu har udviklet et 'East 
meets West' koncept, et 'River 
Journey' tema. Bygningernes oprin-
delige struktur og kunst bevares så 
meget som muligt med det formål at 
installere stolthed i det historiske 
område og opretholde bæredygtig 
værdi. 

Med sin beliggenhed vil hotellet også 
have en særlig Nobu-krydstogtbåd til 
private arrangementer på floden. 
Plaza Athenee Nobu Hotel and Spa 
Bangkok placeres komfortabelt 
blandt andre AWC-projekter og 
luksusejendomme langs flodbred-
den og skabe en særlig oplevelse for 
både rejsende og lokale i området. 
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Oriental Hotel er en vigtig brik i ”ØK-linjen” ved 
flodbredden i Bangkok. Der er fortalt mange historier 
om Oriental Hotel. Nu foreligger den virkelige historie 
i bogform, udgivet af hotellets ejere og fyldt med 
dokumentariske skildringer og illustrationer, der 
belyser ikke blot hotellets udvikling gennem godt 100 
år, men også væsentlige sider af Bangkoks og 
Thailands historie. Bogen er skrevet af en af de nu-
værende ejere, Giorgio Berlingieri.  

Pladsen med Oriental Hotel blev købt af daværende 
kaptajn, H. N. Andersen, der havde startet firmaet, 
»Andersen & Co.«, og sammen med sine med-
arbejdere, P. Andersen og F. og E. Kinch, indrettede 
han det tidligere gæstgiveri til administration, 
skibsproviantering og det, man forstår ved blandet 
landhandel.

Bogen fortæller også om H. N. Andersens even-
tyrlige karriere - fra skibstømrer til kongelig kaptajn, 
stifter af ØK, dansk etatsråd og Ridder af Elefanten - 
og omtaler ham sådan: - Han var en af de mest 
prominente personligheder i Bangkok, elsket og højt 
respekteret for sin ærlighed og intelligens. Han gik 
fra succes til succes, og alt sammen var såre 
velfortjent.

Beundring over hele Østen

1886 besluttede H. N. Andersen at give den siame-
siske hovedstad et nyt, moderne luksushotel, der 
svarede til byens beliggenhed og charme. Han 
allierede sig med et italiensk arkitektfirma, Cardu & 
Rossi, og dermed skabtes den Oriental Building, som 
åbnede, 14. maj 1887, og vakte beundring over hele 
Østen. Blandt gæsterne var Thailands regent, H.M. 
Kong Chulalongkorn, der i december 1890 også 
aflagde et besøg på hotellet med H. N. Andersen 
personligt som vært. 

Følgende ejere vogtede omhyggeligt om hotellets 
renommé og standard, og det var med berettiget 
stolthed, de viste det frem for H. N. Andersen, når han 
kom til Østen som led i opbygningen af ØK.

2. Verdenskrig var hård ved Oriental Hotel, der først var 
overtaget af japanerne i fire år og derefter blev overladt 
allierede soldater, som havde været i krigsfangeskab. 
1947 genåbnede hotellet, og i de senere forløbne 35 år 
er det blevet udvidet med to skyskraber fløje, der ikke 
har sat Oriental Hotels charme og hygge over styr, men 
tværtimod har befæstet dets ry - grundlagt af ØK's 
stifter - som et af verdens fineste hoteller.   

ORIENTAL HOTEL – den rigtige historie

ELJ

Loppefund. Vi tilstræber den redak-
tionelle linje for ØK Bladet i stort som 
småt, som omfavner alt det, ØK står 
for historisk som nu. Også med 
loppefund, som et af klubbens med-
lemmer, Helle Jacobsen, præsenter 
her på billedet. Helle fik øje på 
maleriet (ca. 55 x 65 cm) af ØK´s 
navnkundige og forliste skoleskib, 
København, ved et loppemarked i 
Holte. Det er signeret af P. Pedersen, 
som dog ikke ifølge kilder er kendt. 
Helle købte det af tidligere UM-
handelsråd, Chr. Warning, der bragte 
maleriet ind i sin familie til forældrene, 
som var af shipping-(men ikke ØK) 
slægt. Helle har stillet maleriet til ØK 

Klubbens rådighed, og det bliver 
senere afgjort, hvordan det formidles 
videre f.eks. i en auktion ved lejlighed. 
Men ret gerne henvendelse til under-
tegnede, hvis det allerede på det fore-
liggende har interesse.

Hvorfor sagde ingen fra? Man kan 
lære af ØK-historien – også aktuelt. 
F.eks. som Hans Henrik Fischer 
spørger side 8, hvorfor ingen sagde 
fra? Og han stiller selv med forslag til, 
hvordan ØK-visionen kunne få luft 
under vingerne aktuelt. Henrik Ras-
mussen er på samme spor i sin 
aktuelle bog. Der rører sig i det hele 
taget mange kræfter omkring ØK´s 
skæbne, som redaktionen er bekendt 
med - men ofte bagudrettet. Redakti-
onen har f.eks. drøftet med en af de 
mest erfarne deltagere i debatten, 
Erik Bøgh Christensen, om at tiden, 
med det materiale, vi nu har på plads, 

er ved at løbe fra fortsat at grave i de-
taljerne for de enkelte dispositioner.

Puljen og ballast. Sammen med 
midlerne fra ØK Fonden, kontingent, 
gebyrer ved arrangementer, kan vi nu 
også disponere over de midler, der 
kommer fra ØK-åndens Medarbejder-
Pulje (forsiden og side 7). Og her kan 
alle vel tilslutte sig den fine kommen-
tar fra puljens første bidragyder, 
Helge Frederiksen: - Mine tolv år i ØK 
var en uvurderlig ballast i mit efter-
følgende forretningsliv. Samme linje 
er John Michael Jensen inde på i 
fødselsdagsportræt side 4-5 – selvom 
han aldrig var ansat.

Dagens ”á propos” giver et nyt, fint billede af ØK Klubben og 
ikke mindst ØK-ånden lige fra loppefund, medarbejder-
pulje, arrangementer, ØK´s liv og sjæl samt meget andet:

ØK er en succes – også ved floden
i Bangkok, som det fremgår

her på siderne!  
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ØK´s navnkundige Bangkok-bygning bliver luksushotel

Fuldender ØK-odbredden:
                         Oriental Hotel-Asiatique

Redaktørens á propos om klubbens liv 

Erik Ljunggren
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 ELJ
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Nye herlige sammenkomster – og det, du kan glæde dig til

Revyen bedre end sit rygte

Skål for herlige timer i Tivoli. Forrest 
Marianne og Ole P. Sørensen og ved 
vinduet Doris og Frank Rossing. (Foto 
Kerstin Jacobsen).

Uhhmm:….Price-menuen stod på 
bl.a. farseret vagtel med selleripuré, 
syltede bøgehatte, estragon og 
sprøde chips af blå (!) kartofler. 
Forretten stod på koldrøget laks med 
bl.a. ramsløg. Velbekomme!

40 medlemmer af klubben kunne 22. juni 
nyde brødrene Price´s gode mad og drik-
kelse inden Tivolirevyen hos brødrenes 
nabo, Glassalen. 

Det blev en fin aften lige fra velkomstbobler til 
tæppefald i revyen, hvor Lisbeth Dahl og hele 
hendes hold kunne nyde stort bifald. Som 
flere sagde: ”Vi havde jo læst de ikke helt 
gode anmeldelser af revyen i medierne, men 
vi blev positivt overraskede”. Revyen var 
altså meget bedre end sit rygte.

Torben Nielsen var aktivitetsudvalgets 
tovholder sammen med Kerstin Jacobsen på 
det vellykkede arrangement lige fra billetud-
deling ved hovedindgangen til sidste del af 
serveringen, en god kop mocca.

Aktivitetsudvalget er allerede gået i tænke-
boks om 2024-sommer underholdning.

ELJ

at lade golfen være rammerne om 
gensynet med tidligere kollegaer og 
gamle venner. Helt fra morgen-
stunden mærkede vi den helt unikke 
og gode ØK-stemning ved bordene.

Kenneth Luciani bød velkommen og 
takkede både for flot deltagelse, 
sponsorer og for ØK Klubbens bidrag 
til, arrangementet. Hornbæk Golfklub 
bidrager også med gode aftale på 
priser. Selvom der blev fortalt mange 
historier undervejs rundt på de 18 
huller, blev der altså spillet golf på højt 
niveau. Pointgennemsnittet i år var 

nemlig højere end tidligere. Måske 
var det de flotte præmier fra vores 
sponsorer: Erik og Alice Bøgh 
Christensen, Anders Normann samt 
Inger og Kenneth Luciani som 
animerede til fuld koncentration på 
banen. Eller bare at ØK-golfere er 
gode? 

Bedste hold og tættest på flag

Årets bedste bold var suverænt 
Freddie Thykjær Larsen, Peter Faber, 
Knud Birk og Thomas Egelborg. 
Tættest på flag blev vundet af fru 
Nittayapron Eriksen, som rigtig sad i 

held, idet hun også vandt en såkaldt 
klappe-præmie. 

Kenneth Luciani rundede den vellyk-
kede dag af ved på golfudvalgets 
vegne at udtrykke af håb om, at alle vil 
deltage igen i næste års turnering. 
Golfudvalget som udover Kenneth og 
Claus Meulengracht består af Henrik 
Alsing, Knud Birk og Peter L. Clausen 
kommer hurtigst muligt med tid og 
sted for næste års turnering. Vi 
glæder os allerede.

ØK BLADET - SEPTEMBER 2023ØK BLADET - SEPTEMBER 2023

35 morgenfriske ØK'ere var tilmeldt 
klubbens golfturnering, 28. juni, på 
den smukke bane i Hornbæk. Efter 
mange ugers varme og tørke skulle vi 
spille i overskyet vejr og ca. 20 grader 

og svag vind. Det var meget behage-
ligt og udelukkede alle muligheder for 
at bruge vejret som undskyldning for 
en eventuel dårlig præstation, for-
tæller golfudvalgets Peter L. Clausen 

til ØK Bladet. Peter fortsætter: - 
Dejligt befriet for alle tidligere 
pandemi-relaterede restriktioner 
havde flere deltagere taget turen 
hjem fra bl.a. Sverige og Tyskland for 

Vinder af ”damernes åbne” blev Kirsten Estrup, til venstre, flankeret af 
golfudvalg-ets Kenneth Luciani og Steen Meulengracht. Men pga 
handicapreglerne fik Inger Luciani, til højre, del i Alice og Erik Bøghs 
vandrepokal. (Foto fra golf: Peter L Christensen)

Årets vinder af ”herrernes åbne” blev en af 
dagens gæster, Thomas Egelborg, til venstre, 
men Knud Birk, til højre, fik årets del i Erik og 
Alice Bøghs vandrepokal, som alene går til 
klubmedlemmer.  

ØK-golferne er da bare gode

ELJ

HAR DU HUSKET AT TILMELDE DIG KOMMENDE ARRANGEMENTER

Flere gæster var ikke aktivt med i dagens golf, men 
hyggeligt havde meldt sig til at deltage i frokosten, som 
Claus Gram-Hanssen, Lynge (foto t.h.). Claus rundede 90 
år kort efter, 13. juli. Han har efter mange aktive år lagt 
golfkøllerne på hylden og havde til dagen meget generøst 
doneret sit fine sæt golfkøller og øvrigt udstyr som præmie. 
Den blev vundet af Erling Moesgaard, som kunne drage af 
med det fine sæt køller med bag og det hele. Se bare på 
billedet her, hvor glad Erling blev over sit held.  

Efter deadline på dette blad gennemførte klubben besøg i Knud Erik Hansens møbel-virksomhed i Gelsted på 
Fyn, Carl Hansen & Søn, tirsdag 19. september. Vi bringer aktuelt derfra i ØK Bladet Elektronisk og følger også 
op i næste udgivelse af ØK Bladet, december.  

Vi følger op på den fynske udugt

 Fin gevinst fra Claus til Erling
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Claus Gram-Hanssen, Lynge (foto t.h.). Claus rundede 90 
år kort efter, 13. juli. Han har efter mange aktive år lagt 
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doneret sit fine sæt golfkøller og øvrigt udstyr som præmie. 
Den blev vundet af Erling Moesgaard, som kunne drage af 
med det fine sæt køller med bag og det hele. Se bare på 
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 Fin gevinst fra Claus til Erling
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Arrangementer

Det skortede ikke på tilkendegivelser fra de godt 60 deltagere i ØK Klubbens sommertræf, 27. juli i Asia House - Herligt 
arrangement med vide rammer for snak, god mad og vin. Træffet levede således helt op til forventninger om på ny at 
samle medlemmerne også i sommeren. 

Formand, Andy Vels Jensen, følger op på træffet i sit hjørne på bagsiden, så vi supplerer her med en række foto-indtryk 
fra dagen. 

Snakken gik ved sommertræffet i Asia House

16.10: Jutlandia-ceremoni på Langelinie og i Asia House
Mandag 16. oktober kl. 11 - 14, Jutlandia-ceremoni på 
Langelinie og i Asia House i forbindelse med, at ØK´s 
hospitalsskib, Jutlandia, denne dag i 1953 sidste gang 
anløb København som Røde Kors-skib efter krigen i 
Korea. Klubbens medlemmer inviteres til ceremonien kl. 
11 arrangeret af den Sydkoreanske Ambassade ved 
mindestenen på Langelinie. ØK Klubben bidrager med 
krans. Derefter let frokost med tilkøb af vin/øl/vand i Asia 
House, hvor der også præsenteres en kort film om 
Jutlandia som hospitalsskib. Klubben har produceret 
kortfilmen sammen med filmmanden, Anders Dylov, der 
stod bag den meget omtalte DR-dokumentar: ”Jutlandia 
lastet med håb”. Filmen kommenteres også af Henrik 
Jagd, hvis afdøde far, Svend Jagd, som bekendt viste en 
fremtrædende indsats under aktionen i Korea krigen og 
senere for Jutlandia Veteranerne.

Tilmelding til denne minderige dag via klubbens 
hjemmeside á kr. 175 senest fredag, 6. oktober.  

Arrangement-ansvarlige: Torben Nielsen og Erik 
Ljunggren.

Mandag, 11. december, Asia House kl. 16. Julebanko. 
Vores navnkundige bankomester, Jens Høding, er igen 
sammen med aktivitetsudvalget klar til banko-spænding 
og -fest. Høding og co. lover sædvanlig myndig og mest 
mulig retfærdig vej igennem bankopladerne. Vi starter kl. 
16:00 med en drink/kaffe, småkager mm og lidt hyggesnak 
og køb af spilleplader. Banko starter præcis kl. 16:30 med 
en kort pause midtvejs, før vi kaster os over de sidste spil. 
Vi runder af i Selandia med en kulinarisk jule-anretning.  
På dagen sælges bankoplader til kr. 80 pr. styk eller kr. 
200 for tre plader eller kr. 400 for seks plader til alle spil 
frem til det afsluttende spil om hovedpræmien.

Pladerne kan evt. byttes undervejs eller i pausen, hvis 
man søger mere held i det.  Tag gerne lige kontanter med i 
forhold til din plan for antal plader eller brug på dagen 
MobilePay 629726.Vi får som sædvanligt fuldt hus i Asia 
House, så vi råder til hurtig tilmelding. Af sikkerheds-
mæssige grunde sætter vi et loft for deltagerantallet til max 
80 deltagere - derefter venteliste. Sidste frist for 
tilmelding er under alle omstændigheder, tirsdag, den 
5. december 2023. Gebyr ved tilmelding kr. 125 pr. 
medlem/ledsager, og kr. 150 for evt. øvrige gæster; 
såfremt der er plads. Tilmelding og betaling via ØK-
klubben hjemmeside.

ØK BLADET - SEPTEMBER 2023

Kryds allerede af i din 2024-kalender:

Din tilmelding til de aktuelle arrangementer – se kolofonen på bagsiden, side 16.

*** 
Køb af drikkevarer ved klubbens Asia House arrangementer: Vand 15 kr. - Øl 20 kr. - Rød-/hvidvin pr. glas 25 kr. 

eller 125 kr. pr. flaske. Kontant afregning eller mobile pay 62 97 26.  

Aktivitetsudvalget er i fuld gang med at sætte et nyt, spændende program sammen for 2024, hvor alle detaljer følger 
løbende i ØK Bladet. Men allerede nu kan du sætte kryds i 2024-kalenderen for:

HAR DU HUSKET AT TILMELDE DIG KOMMENDE ARRANGEMENTER

Torsdag, 16. november kl. 17 – ca. 22 afvikles honorar-
bissernes populære herrejulefrokost i Asia House, nu i ØK 
Klubbens regi. Deltagelsen var tidligere baseret på 
personlig invitation, men nu foregår tilmelding og betaling, 
500 kr. pr. person, via ØK Klubbens hjemmeside. 

Tilmeld dig straks - og sidste frist for tilmelding, 
onsdag 8. november. 

Det bliver en munter og god aften med lækker julebuffet fra 
T.H. Sørensen. Henrik Rasmussen har givet tilsagn om at 
synge for til honorarbissernes ”vemodige og vovede” 
sange.. I løbet af aftenen afholdes det populære lotteri 

med flotte gevinster: Fx gavekort til oplevelser, bog- og 
vinpræmier. En flot Y-stol, skænket af Knud Erik Hansen, 
bliver igen lotteriets hovedgevinst! Men festlige memo-
rabilia fra ind- og udland kan også anvendes som 
lotterigevinster. Henvend dig gerne til en af tovholderne, 
hvis du ønsker at sponsorere en gave til lotteriet.

Tovholdere er Niels Peder Veje (nielsveje@stofanet.dk) 
og Kerstin Jacobsen (kerstin.jacobsen@mail.dk) med 
hjælp fra frivillige medlemmer og det øvrige aktivitets-
udvalg.

11.12: Banko-spænding og -fest

Så gør vi klar til julefrokost-stemning igen i Asia House, 16. november. Her er deltagerne ved frokosten sidste år, og de 
forventningsfulde ansigtsudtryk hos alle blev til fulde indfriet – igen. 

16.11: Honorar-bissernes 62. julefrokost  

– Torsdag 18. april 
    ØK Klubbens generalforsamling, Asia House 

– Tirsdag 28. maj 
 ”Med Cathy ud i nye grønne København” 

– Torsdag 8. august 
 ØK Klubbens Sommertræf 2024, Asia House 

– Torsdag 21. november 
 Asia House: Honorarbisserne Julefrokost 2024 

– Torsdag 5. december 
 Asia House, Julebanko 2024.Det bliver igen til en minderig dag på Langelinie og i Asia 

House omkring Jutlandia, som ved denne tidligere lejlighed. 
Navnkundige, afdøde Svend Jagd havde altid en tanke på 
sine minder. Hans søn, Henrik Jagd, deltager aktuelt i 
sammenkomsten i Asia House. (Foto: Erik Ljunggren)
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NYT FRA ØK KLUBBEN udgives af ØK Klubben. Redaktør Erik Ljunggren (ELJ, e-mail: erikjunge88@gmail.com) er i klubbens 
kommunikationsudvalg sammen med Jens Bjergmose (udvalgsformand), Erik Bøgh Christensen, Torben Nielsen samt hjemmeside-
administrator, Jannie Ørsted Nielsen. Udvalgets adresse er c/o ØK Klubben, Asia House, Indiakaj 16, 2100 København Ø, e-mail 
redaktion@eacclub.dk. Grafik, lay-out og tryk: Goran Jankovic & Regnbuetryk ApS. Klubbens e-mail eacc@eacclub.dk og hjemmeside 
www.eacclub.dk.

Klubbens bankkonto: Danske Bank nr. 1551-16751790 (SWIFT DABADKKK IBAN Dk2730000016751790). MobilePay: 62 97 26.

KØB AKTIVITETER: Du kan købe Din deltagelse i ØK Klubbens arrangementer via hjemmesiden, www.eacclub.dk. Vælg her fanen “Butik" og 
vælg det ”produkt”, du vil købe, og når du trykker køb bliver din indkøbskurv øverst i højre hjørne opdateret. Når du har købt, trykker du på ”kurven” 
tjekker om alle dine ”varer” er der. Tryk derefter ”kassen”, og du får et billede, hvor du bedes taste dine oplysninger inkl. kreditkort oplysninger. Tjek 
dine indtastninger, tryk næste, og din ordre er gennemført. OBS: Du kan naturligvis også betale med anviste MobilePay eller overførsel til 
Klubbens bankkonto. 

ØK Bladet udkommer næste gang december 2023 med redaktionel deadline medio november.

ØK Klubbens sommertræf i Asia House, torsdag 27. juli, 
udviklede sig til en rigtig hyggelig aften - og våd på flere 
måder. Det blev således ikke til udendørs bespisning, da 
dem, der styrede vejret i juli, leverede nedbør på nedbør. 
Så kan man lære det…. ikke mere snak og brok over 
tørken, vi oplevede i juni. 

Tak til de 64 medlemmer, der bakkede op om vores træf 
med godt humør. Alle hyggede sig bravt med tapas og 
spanske druer. Underholdning blev leveret af alle 
deltagerne, og her må man sige, det blev gjort til UG+. Vi 
havde tænkt på noget musik, men det viste sig at være 
ganske unødvendigt, hele lokalet snurrede alligevel.

Dadler svøbt i gris (!)

Mange fik lært de spanske druer at kende, spise autentisk 
spanske tapas, mens andre lærte at tage gode selfies og 
for første gang smage dadler svøbt i stegt gris. 
Undertegnede var specielt glad for at deltage, da man så 
havde et break fra at pakke flyttekasser inden den ”store” 
rejse og flytning fra dejlige Fyn og Svendborg til et nyt 
eventyr under nordsjællandsk himmelstrøg på Costa del 
Liseleje kysten.

Vi har kun modtaget positiv feedback fra alle omkring 
sommertræffet, så mon ikke vi prøver igen i 2024? Men 
med et nyt tema. Hvem ved; måske italiensk? En større 
uvildig undersøgelse har antydet, at en august dato kunne 
passe flere bedre; og stadig helst ikke en weekend. Så 
foreløbig dato er sat til torsdag 8. august.2024. Nem at 
huske, men sæt straks dato i din kalender! Vi ser gerne 
70+ deltagere. Alle jer, der er født primo august, må meget 
gerne opføre jer lidt bedre end i år, da august 2023 vejret 
nok var noget af det mest tåbelige sommervejr i mands 
minde! Nok om vejret  

Hæder til Maria

Vores tidligere formand for 
aktivitetsudvalget, Maria, har det bedre og kunne deltage i 
vores aften 27. juli (se også side 5). Vi kunne så 
overrække hende den indrammede æresdiplom-hædring 
for hendes store arbejde i Klubben. Dejligt at se Maria 
igen, samt at det går fremad for hende.

Tak til bestyrelsen for det store arbejde; planlægning og 
udførsel på aftenen samt til hjælpen omkring oprydning. 
Det gik jo fint, selvom Asia House var sommerlukket. Der 
blev lukket og slukket i Asia House lige før midnat. 

Vi har i år endnu et arrangement udenfor Sjælland, besøg 
hos Knud Erik Hansens Carl Hansen & Søn Møbelfabrik 
på Fyn, 19. september, og vi vil i 2024 igen forsøge med et 
besøg til en tidligere ØK ansat, der driver virksomhed i 
interessante omgivelser; helst udenfor Sjælland.

Julen nærmer sig….
Inden vi bevæger os over i det årlige, store banko, 
mandag 11. december i Asia House, og lige inden 
butiksvinduerne bliver ”udsmykket” med juleting, så er der 
to nemme datoer for jer at huske; Jutlandia arrangement i 
Asia House, 16.10, og ØK Honorarbissernes julefrokost, 
16.11, (se side 15), hvor der ved julefrokosten serveres 
kaffe med meget mere for 62. gang, men først efter at TH 
Sørensens smørrebrød er indtaget og de sædvanlige 
sange har gjaldet. 

”Until next time”. Hyg jer med endnu et fantastisk blad, 
med masser af gode fortællinger og materiale omkring ØK 
- og fortsat god sommer til jer, der bor udenfor Danmark - 
god rejse hjem.

Andy Vels Jensen 
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Sommertræffet blev også 
en klub-fuldtræffer

De bedste ØK hilsener, Andy


